
Protokół Nr XXXIV/2017 

obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodawie 

odbytej w dniu 27 stycznia 2017r 

          Obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodawie odbyły się w dniu 27 stycznia 2017r w 

sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Kłodawie. Trwały od godz. 14.30 do godz.16.40. 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan ustawowy 15 radnych w obradach sesji 

uczestniczyło 12 radnych , co stanowi quorum przy którym Rada może podejmować uchwały. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Obrady sesji protokołowała Krystyna Rzetelska – podinspektor w Urzędzie Miasta i Gminy  

w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach sesji uczestniczy: Sekretarz gminy  

Dorota Galus, Skarbnik gminy Grzegorz Dzięgielewski, dyrektorzy jednostek organizacyjnych 

gminy, sołtysi, nauczyciele ze szkół miasta i gminy Kłodawa.  

Poinformował, że stały sekretarz  obrad sesji radny Wojciech Matczak  będzie prowadził 

obliczanie wyników głosowania jawnego, prowadził listę mówców, a także rejestrował 

zgłoszone wnioski. 

                                                                      P u n k t 2 

Ustalenie  porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad sesji radni otrzymali wraz  

z materiałami na sesję. 

Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzić do porządku obrad dodatkowe punkty: 

„Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady za 2016r.” 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 

dotychczasowemu dzierżawcy.” 

Wymienione punkty zaproponował rozpatrzeć jako 6 i 14. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku obrad 

poprzez wprowadzenie 2 dodatkowych uchwał. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych wniosek został 

przyjęty. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem -„Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania względnie uwagi do porządku obrad?” 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie jego przyjęcia. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych porządek obrad został 

przyjęty. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXXIV sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 



2. Ustalenie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji. 

4.Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej   Burmistrza. 

5.Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady.  

6. Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady w 2016r.    

7.Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Mieszkaniowej Rady Miejskiej Kłodawie 

na 2017r.       

9.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Działalności Gospodarczej, Komunalnej, 

Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r.   

10.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Socjalnych Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r.  

11.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodawie na 

2017r.    

12.Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości stawki 

procentowej.     

13.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmian miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w Gminie Kłodawa. 

14.Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 

dotychczasowemu dzierżawcy” 

15.Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r.  

16.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

17.Interpelacje i wnioski radnych. 

18.Wolne wnioski.       

19.Zamknięcie obrad sesji.             

                                                                           P u n k t 3 

Przyjęcie protokołu XXXIII sesji 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż protokół obrad  XXXIII został 

wyłożony do wglądu państwa radnych, prosił radnych o zapoznanie się z jego treścią. 

Poinformował również, że jeżeli nie będzie zgłoszonych poprawek i uzupełnień do protokołu 

jego przyjęcie będzie poddane pod głosowanie pod koniec obrad sesji w punkcie 

„Interpelacje i wnioski radnych”.                                                                

                                                                   P u n k t 4 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej   Burmistrza 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poprosił  Dorotę Galus Sekretarza Gminy  

O przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 



                                                                    P u n k t 5 

 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński przedstawił sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodawie za okres  od 22 grudnia 2016r 

do 25 stycznia 2017r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 6  

 

 Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady w 2016r 

 

Przewodniczący Rady  zwrócił się do przewodniczących  komisji stałych Rady  o odczytanie 

sprawozdań z działalności komisji  za rok 2016. 

Sprawozdania stanowi załączniki nr 6 – 9 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 7    

 

Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady 

Miejskiej w  Kłodawie na 2017r otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił wiceprzewodniczącego Rady Jacka Zielińskiego. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/196/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

                                                                      P u n k t 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Mieszkaniowej Rady Miejskiej Kłodawie 

na 2017r 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie planu pracy  Komisji 

Mieszkaniowej Rady Miejskiej Kłodawie na 2017r  otrzymali radni wraz z zawiadomieniem  

o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił przewodniczącego komisji Karola Marczaka. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 



ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/197/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

                                                                     P u n k t 9       

 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Działalności Gospodarczej, Komunalnej, 

Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji 

Działalności Gospodarczej, Komunalnej, Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kłodawie na 

2017r otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił przewodniczącego komisji Jacka Zielińskiego. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/198/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

                                                                     P u n k t 10   

 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Socjalnych Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r 

otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił przewodniczącą komisji Jadwigę Tyksińską. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/199/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 



                                                                     P u n k t 11 

Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodawie na 

2017r 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodawie na 2017r otrzymali radni wraz z zawiadomieniem  

o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił wiceprzewodniczącego komisji Andrzeja 

Dziedzica. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/200/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

                                                                     P u n k t 12    

 

Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 

stawki procentowej 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż lokali mieszkalnych stanowiących własność gm. Kłodawa oraz warunków udzielenia 

bonifikaty i wysokości stawki procentowej otrzymali radni wraz z zawiadomieniem  

o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił Dorotę Galus Sekretarza gminy. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/201/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

                                                                     P u n k t 13     

 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmian miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów w Gminie Kłodawa 

 



Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia  zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla wybranych 

terenów w Gminie Kłodawa otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił Dawida Pudło Kierownika Referatu Oświaty, 

Kultury i Sportu. 

Kierownik Referatu Dawid Pudło poinformował, iż w dniu sesji radni otrzymali drugi projekt 

uchwały obejmujący 17 wniosków a nie jak pierwszy projekt 16. 

Wniosek 17 dotyczy przekształcenia terenów rolniczych pod zabudowę mieszkaniową. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym 11 głosami ”za” i 1 głosem ”przeciw” przy obecności na sali obrad 12 

radnych projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/202/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 14 

 

Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 

dotychczasowemu dzierżawcy 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości rolnych dotychczasowemu dzierżawcy otrzymali radni wraz 

z zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały poprosił Dorotę Galus Sekretarza gminy. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/203/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 15 

 

Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2017r 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie budżetu na 2017r otrzymali radni wraz zawiadomieniem o sesji. 

O przedstawienie projektu uchwały, Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika gminy 

Grzegorza Dzięgielewskiego. 



Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem -”Czy ktoś z państwa radnych 

ma pytania względnie uwagi do przedłożonego projektu uchwały?” 

Wobec braku dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych projekt uchwały 

został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXIV/204/2017r została przyjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

                                                                    P u n k t 16  

 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 

Przewodniczący Rady  Grzegorz Siwiński poinformował, iż na  XXXIII sesji w dniu 29 grudnia 

2016r radni nie zgłosili wniosków i interpelacji. 

 

                                                                    P u n k t 17 

 

Interpelacje i wnioski radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński przeprowadził głosowanie nad przyjęciem protokołu 

obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Kłodawie. 

Przewodniczący Rady zapytał - „Czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu XXXIII sesji Rady 

Miejskiej w Kłodawie? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy obecności na sali obrad 12 radnych protokół został 

przyjęty. 

Radny Mariusz Michałkiewicz zwrócił się o przygotowanie  dodatkowych materiałów w 

sprawie  reformy oświaty w zakresie proponowanych wariantów wraz z kosztami każdego  

wariantu oraz przesłanie tych materiałów radnym.  

Radny  Wojciech Matczak  odniósł się do materiałów ,które otrzymali radni w materiałach  

dotyczących oświaty.      

Zdaniem radnego  wyliczenia w tych materiałach odnośnie remontów czy zakupu mebli   

w szkołach są  przeszacowane.                                                       

                                                                   P u n k t 18 
Wolne wnioski 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż do Rady Miejskiej w Kłodawy 
wpłynęły  stanowiska szkół  w sprawie reformy oświaty. 
Przewodniczący Rady zwrócił się  kolejno do przedstawicieli szkół o odczytanie stanowisk. 
Pan Tomasz S. Prezes Ogniska Związku Nauczycielstwa Polskiego w Szkole Podstawowej  
Nr 2 im. Białych Górników przedstawił stanowisko nauczycieli zrzeszonych w Ognisku 



Związku Nauczycielstwa Polskiego w Szkole Podstawowej Nr 2 im. Białych Górników 
Kłodawie. Stanowisko nauczycieli stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Pani Ewa N. przedstawiła stanowisko Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej Nr 2 im. 
Białych Górników w Kłodawie w sprawie planowanej reorganizacji sieci szkół w mieście 
Kłodawa. Stanowisko nauczycieli stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
Pan Mariusz A.  przedstawił stanowisko Rady Pedagogicznej, Pracowników Gimnazjum  
nr 1 im. Świętego Jana Pawła II w Kłodawie. Stanowisko stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 
Pani Magdalena A. Prezes  przedstawiła stanowisko Ogniska Związku Nauczycielstwa 
Polskiego przy Gimnazjum nr 1 im. Świętego Jana Pawła II w Kłodawie. 
Stanowisko stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
Pani Kinga E. przedstawiła stanowisko Prezesa Ogniska Związku Nauczycielstwa Polskiego 
przy Szkole Podstawowej w Bierzwiennej Długiej. Stanowisko stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. 
Pani Anna M. przedstawiciel rodziców Szkoły Podstawowej w Bierzwiennej Długiej 
przedstawiła stanowisko rodziców, mieszkańców i pracowników szkoły w sprawie 
planowanej reformy oświaty. Stanowisko stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Siwiński poinformował, iż radni otrzymają kserokopie 
wszystkich odczytanych stanowisk. 
Przekazał również informację, iż w połowie miesiąca lutego odbędzie się w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Kłodawie w sprawie planowanej reformy oświaty z udziałem nauczycieli, 
rodziców. 
Radny Wojciech Matczak zwrócił się o opinię na temat reformy oświaty byłej pani Dyrektor 
Szkoły Podstawowej Nr 1 w Kłodawie. 
Pani Janina Roszkiewicz radna Powiatu Kolskiego i była Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1  
w Kłodawie nadmieniła ,że przed władzami samorządowymi oraz nauczycielami  
Ministerstwo Edukacji postawiło wysoką poprzeczkę. Edukacji nie da się przełożyć na 
złotówki. 
Radna zwróciła się do radnych o podjęcie rozważnych decyzji ,przemyślanych, aby nowa  
edukacja zaowocowała. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Kolskiego zwrócił się do radnych o podjęcie słusznych 
decyzji w sprawie reformy oświaty. 
Radna Anna Michalak c. Franciszka zaproponowała, aby na najbliższe posiedzenie Komisji 
Działalności, Gospodarczej, Komunalnej, Budżetu i Finansów zaprosić prezesa Związku 
Nauczycielstwa Polskiego. 
                                                                   P u n k t 19       
Zamknięcie obrad sesji      
 
Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął obrady XXXIV sesji 
Rady Miejskiej w Kłodawie wypowiadając słowa: 
                            „Zamykam obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Kłodawie” 
 
   Protokołowała                                                                                 Przewodniczący Rady 

(-) Krystyna Rzetelska                                                                        (-)  Grzegorz Siwiński 
 



        

 

 


